

Press Release



October 22, 2012

Alexandria Business Association Partners with U.S. Consulate General and U.S. Agency for International Development to Host Joint Tourism Conference

Alexandria – The Alexandria Business Association (ABA) partnered with the U.S. Consulate General in Alexandria and the U.S. Agency for International Development (USAID) on October 21 to host a day-long conference entitled, “White Med: The Future of Tourism in Alexandria and the North Coast.” Two hundred business owners, government officials, and representatives of the tourism sector in Alexandria attended this event, where industry experts discussed ways to improve traditional site tourism, as well as options for conference centers, cruise line visits, marina development, and expanding into niche markets like green, religious, and health tourism.

Chairman of the Alexandria Business Association Dr. Mohamed Ghatwary said, "Three factors make this conference significant: the timing, given Egypt's recent political and economic events, the focus on the North Coast, because small administrative changes, especially in the sector of marinas and cruises, will yield more tourists, and our cooperation with our friends from the U.S. Consulate and USAID, because together we can greatly impact the tourism sector. Egypt has had a lot of mismanagement in this sector. With the right management of resources and cooperation of these partners, we have the potential to grow economically in the future."

“Tourism obviously holds the great potential to quickly create revenue and jobs... Alexandria and the North Coast have a rich history and magnificent natural resources to offer tourists,” the U.S. Ambassador to Egypt, Anne Patterson, remarked at the opening of the conference. “We see four areas to examine in this sector: identifying the infrastructure improvements needed in transportation and facilities to support growth and new jobs in tourism, marketing and branding of the current and future attractions, training a first class workforce to serve tourists, and updating laws and regulations that have hampered development and discouraged investment... I want to restate the U.S. commitment to support and encourage investment. The U.S. stands ready to work with the Egyptian government to attract investors.”

During the conference, participants helped draft several recommendations for Egyptian tourism agencies and officials in the Ministry of Tourism, encouraging these actors to develop new marinas and yacht-specific tourism, facilitate simpler transportation and immigration services for international cruises, enhance marketing of tourism sites in the region, and develop training in the restaurant and hotel sectors, amongst other recommendations.

U.S. Ambassador Anne Patterson, ABA Chairman Dr. Mohamed Ghatwary, Advisor to the Minister of Tourism Ahmed El Khadem, U.S. Consul General E. Candace Putnam, Chairman of the Maritime Transport Sector Admiral Sayed Hedaya, and several international experts participated in the conference.

Public Affairs Section
3474, 2797-3344
Embassy of the United States of America
3361
8 Kamal El Din Salah St., Garden City
pressinfoegypt@state.gov
Cairo, Egypt
egypt.usembassy.gov

Tel: (+20-2) 2797-

Fax: (+20-2) 2797-

Email:

Website:



بيان صحفي

22 أكتوبر 2012

جمعية رجال اعمال إسكندرية والقنصلية الامريكية العامة والوكالة الأمريكية للتنمية الدولية ينظمان سويا مؤتمرا لتشجيع السياحة

الإسكندرية – فى 21 أكتوبر، نظمت جمعية رجال اعمال إسكندرية بالتعاون مع القنصلية الامريكية بالاسكندرية والوكالة الامريكية للتنمية الدولية مؤتمرا موسعا تحت عنوان " مستقبل السياحة فى الاسكندرية والساحل الشمالى – وايت مد" بحضور 200 من رجال الاعمال ومسؤولين حكوميين وممثلين عن قطاع السياحة ، حيث ناقش المختصون طرق تطوير المناطق السياحية التقليدية بالاضافة الى ايجاد المزيد من مراكز المؤتمرات ، ورحلات الخطوط الملاحية وتطوير مراسى البخوت والتوسع فى الاسواق الملائمة للسياحة البيئية والدينية والعلاجية.

وفى كلمته أشار الدكتور/ محمد بهاء الدين غتورى – رئيس مجلس إدارة جمعية رجال أعمال إسكندرية الى ان مصر بلد غنية بالموارد ولكنها كانت تعاني من سوء إدارة هذه الموارد ، واذ ما تمكنا من إعادة استغلالها بشكل جيد والتعاون مع شركائنا فى قنصلية الولايات المتحدة الامريكية والوكالة الامريكية للتنمية الدولية ،فهذه الشراكة من الممكن ان تزيد من فرص الاستثمار فى هذا القطاع. كما اكد على ضرورة تسهيل إدارة البواخر واليخوت التى من الممكن ان تجذب المزيد من السائحين للقدوم الى مصر.

كما أشارت السفيرة الأمريكية بالقاهرة السيدة / آن باترسون، خلال الجلسة الافتتاحية للمؤتمر، الى ان قطاع السياحة من القطاعات التي تقوم بخلق فرص عمل بشكل سريع مما يؤدي الى زيادة الناتج القومي ، وأن الاسكندرية والساحل الشمالى يمتلكان من التاريخ والموارد الطبيعية الساحرة ما يكفي لتقديمه للسائحين، ولكن السياحة سوق به تنافسية شرسة والنجاح فى هذا القطاع يتطلب المهارات والموهبة والاستثمارات والتعاون بين القطاعين العام والخاص لتطوير هذه الصناعة. كما ذكرت السيدة/باترسون ان هناك 4 قطاعات تخضع للدراسة وهى التحديثات والتطويرات المرتبطة بالبنية التحتية فى مجال النقل والمواصلات ، بالإضافة الى التسهيلات اللازمة لدعم النمو وتوفير فرص عمل جديدة فى قطاع السياحة، تسويق و ابراز هوية مناطق الجذب السياحى الراهنة والمستقبلية ، تدريب العمالة المتميزة لتوفير خدمات للسائحين وتحديث القوانين واللوائح التى تسببت فى اعاقة عملية النمو وتراجع الاستثمارات. وأكدت مجددا على التزام الولايات المتحدة الأمريكية على تعزيز وتشجيع الاستثمار، كما تفق الولايات المتحدة على اهبة الاستعداد للعمل مع الحكومة المصرية.

هذا وقد شارك المتحدثون فى ورش عمل المؤتمر فى كتابة التوصيات ليتم تقديمها لوكالات السياحة المصرية والمسؤولون فى وزارة السياحة لتشجيعهم على انشاء المزيد من مراسى اليخوت بالإضافة الى تطوير السياحة المتخصصة لليخوت وتسهيل اجراءات الجوازات والانتقال لبواخر الركاب العالمية، لتسويق المزارات السياحية فى المنطقة وتطوير البرامج التدريبية لقطاع الفنادق والمطاعم بالإضافة الى توصيات اخرى.

يذكر انه قد شارك فى حضور فعاليات هذا المؤتمر كلا من السفيرة الأمريكية بالقاهرة /آن باترسون ورئيس جمعية رجال اعمال اسكندرية د/محمد بهاء الدين غتورى ، ومستشار وزير السياحة السيد/أحمد الخادم ، وقنصل عام الولايات المتحدة الأمريكية بالاسكندرية /كاندس بوتنام ، ورئيس قطاع النقل البحرى اللواء/ سيد هداية.

تليفون: 27973344 - 27973474 فاكس: 27973361

مكتب العلاقات العامة والثقافة والأعلام

البريد الإلكتروني: pressinfoegypt@state.gov

سفارة الولايات المتحدة الأمريكية

8 ش جمال الدين صلاح - جاردن سيتي - القاهرة لمزيد من المعلومات زوروا صفحتنا: <http://egypt.usembassy.gov>

